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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Nämnden för arbete och försörjnings protokoll är justerat. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 24 maj 2023 

Anslaget sätts upp 1 juni 2023 

Anslaget tas ned 23 juni 2023 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 

Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  

Utdragsbestyrkande 
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§  27 NAF 2023–00197  

Dataskyddsombudets årsrapport 2022 

Beslut 

Nämnden för arbete och försörjning noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2022. 

Nämnden för arbete och försörjning beslutar att nämden ska få återrapportering av 

vidtagna åtgärder.  

Sammanfattning av ärendet 

I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 

dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 

fall nämnden för arbete och försörjning. Dataskyddsombudet rapporterar årligen till 

nämnden och i detta ärende presenteras dataskyddsombudets granskning av nämnden för 

arbete och försörjning för året 2022 och redovisning av hur väl nämnden följer 

förordningens krav. 

Utifrån de delar som ingått i årets granskning, följer nämnden dataskyddsförordningens 

krav i stort. I vissa delar krävs dock åtgärder för att helt efterleva kraven. 

Handlingar i ärendet 

Ledningsstabens tjänsteskrivelse den 4 maj 2023 

Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2022 

Yrkanden 

Oliver Rykatkin (M) yrkade att nämnden ska få återrapportering av vidtagna åtgärder.  

YuSie Rundkvist Chou (NL) och Stefan Hult (S) instämde i detta yrkande.  

Beslutsgång 

Nämnden för arbete och försörjning beslutade i enlighet med enhetens förslag.  

Vidare beslutade nämnden i enlighet med Oliver Rykatkins (M) tilläggsyrkande.  

Protokollsanteckning 

Stefan Hult för (S) lät anteckna följande till protokollet. 

“Bakgrunden är att ang årsrapporten för 2021 yrkade M vid sammanträde 2022-05-22 att 

direktören skulle få i uppdrag att under oktober 2022 återrapportera hur de då aktuella 

rekommendationerna hade omhändertagits. S och NL instämde i yrkandet som också blev 

nämndens beslut. På sammanträde 2022-11-23 behandlades återrapporteringen.  
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Vad nu gäller årsrapporten för 2022 framgår det att nämnden efterlever 

dataskyddsförordningen i stort men inom några få områden krävs åtgärder för att uppfylla 

kraven i sin helhet. Framför allt behöver nämndens registerförteckning färdigställas och 

enskildas rättigheter vad gäller rätten till information följas. Vidare saknas fortfarande 

personuppgiftsbiträdesavtal (PUB-avtal) med StorStockholm för systemet Ungdoms- och 

elevdatabasen (UEDB).    

Socialdemokraterna förutsätter att de kvarvarande bristerna åtgärdas under 2023.” 

YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Nackalistan instämmer i alliansens tilläggsyrkande om återrapport kring bristerna som 

uppdagas. 

Bland bristerna som nämns tycker vi att det är särskilt allvarligt att enskilda som begär 

registerutdrag – så kallad rätt till tillgång för att få veta i vilka sammanhang man 

förekommer i kommunens olika register – ”enbart vid några tillfällen hanterats i tid” under 

2022. Det finns även brister i informationen till registrerade och att dessa inte får kopior av 

själva personuppgifterna vid den första begäran. 

På mötet fick vi veta av dataskyddsombudet att utlämningen får ta 30 dagar, men att det i 

realiteten kan ta ännu längre tid. Det är helt oacceptabelt, med tanke på att allmänna 

handlingar ska lämnas ut skyndsamt enligt offentlighetsprincipen, vilket ofta innebär 

snarast och senast inom ett par dagar. Detta är dessutom uppgifter som rör individen 

själv.” 

Louise Olivier (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Miljöpartiet ser det som positivt att arbetet går framåt och att avvikelse uppmärksammas 

och åtgärdas med klokhet. Bra att höra att arbetet med att säkerställa att GDPR 

information framöver alltid kommer finns med i korrespondens med individer likväl som 

utbildning av personal i frågorna.” 

 

- - - - - 
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§  28 NAF 2023–00015  

Tertialbokslut 1 2023 för nämnden för arbete och 

försörjning 

Beslut 

Nämnden för arbete och försörjning fastställer tertialbokslut 1 för år 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Det ackumulerade ekonomiska resultatet efter tertialbokslut 1 2023 är minus 51,0 miljoner 

kronor, vilket innebär en positiv avvikelse gentemot budget på 7,5 miljoner kronor. Den 

största positiva avvikelsen ses hos verksamheten för ekonomiskt bistånd där kostnaderna 

avviker stort mot budget. Återbetalning till Skolverket av reserverat statsbidrag 2022 

påverkar resultatet negativt för den gymnasiala vuxenutbildningen med cirka 2,7 miljoner 

kronor då återbetalningen är högre än den reserverade summan. 

För helåret prognostiseras ett överskott om 14,5 miljoner kronor för nämndens 

verksamheter. 

En rad viktiga steg har under perioden tagits på vägen mot effektivare samverkan på vägen 

mot egen försörjning med bland annat Arbetsförmedlingen och inom ramen för 

samordningsförbundet VärNa. 

Nämndens bostadsbestånd behöver under året minskas väsentligt. Det beror på att antalet 

nyanlända och skyddsbehövande som ska tas emot under året blir mindre än tidigare 

aviserat. Den snabba minskningen i antalet anvisningar kommer att påverka intäkter och 

innebära kostnader för tomhyror, vilket gör att det finns risk för ett negativt årsresultat för 

budgetposten flyktingmottagande inklusive bostäder. Med bakgrund i ett politikerinitiativ 

har nämnden beslutat att kommunen ska bevilja såväl svenska för invandrare (sfi) som 

svenska som andraspråk (sva) på grundläggande och gymnasial nivå för personer med 

skydd enligt massflyktsdirektivet. Ett slutgiltigt beslut fattas av kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige i maj och planerad kursstart är i juni. 

I bifogad rapport presenteras information om utfall, statistik och analys per 

verksamhetsområde. 

Handlingar i ärendet 

Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 8 maj 2023 

Bilaga 1. Tertialbokslut 1 2023 för nämnden för arbete och försörjning 

Bilaga 2. Uppföljning T1 2023 av internkontrollplan för nämnden för arbete och 

försörjning 
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Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade att nämnden ska få en återrapport gällande sjukfrånvaro.  

Oliver Rykatkin (M) och YuSie Rundqvist Chou (NL) instämmer i detta yrkande.  

Beslutsgång 

Nämnden för arbete och försörjning beslutade i enlighet med enhetens förslag samt 

tilläggsyrkandet. 

Protokollsanteckning 

Gunnel Nyman Gräff för (S) lät anteckna följande till protokollet.  

”Inte oväntat går ekonomin bra i Nacka. Inte minst är efterfrågan på försörjningsstöd låg, 

vilket självklart är glädjande, framför allt för de enskilda Nackamedborgarna. Att 

arbetslösheten är fortsatt låg spelar in, liksom självklart att många Nackabor har tillgångar.  

Det är bra att en strategisk överenskommelse med Arbetsförmedlingen gjorts. Vi oroar oss 

ändå för att de besparingar som AF måste göra i år och även nästkommande år kommer att 

påverka samarbetet, det som gynnar de av våra medborgare som behöver stödet, negativt. 

Därför är det viktigt att följa hur samarbetet fungerar framöver.  

I handlingarna kan vi läsa att Bostadsbeståndet behöver minskas väsentligt under året 

eftersom antalet nyanlända och skyddsbehövande blir mindre än aviserat eftersom 

flyktingkvoten minskar från 162 2022 till beräknat 31 2023 (inte minst p.g.a. Tidöavtalet). 

Det ger nämnden ett underskott eftersom det då blir tomhyror, trots att bostäderna hyrs av 

oss själva = Nacka kommun. En fundering från oss socialdemokrater är om det inte skulle 

gå att låta de som bor i dessa bostäder, och har bott i två år, få bo kvar längre och ges en 

större möjlighet att förankra sig i Nacka med studier och arbete. Dessa personer skulle 

troligtvis hyra genom antingen studiebidrag, arbete eller aktivitetsersättning vilket skulle 

gynna både nämnden och de enskilda. 

Det är glädjande med att det nu blir SFI för ukrainska flyktingar! Självklart hade det varit 

ännu bättre att nämnden beslutat det för ett år sedan när vi Socialdemokrater la det 

politikerinitiativet, eftersom det redan då var ganska tydligt att kriget skulle fortsätta. Men 

vi är ändå glada att det äntligen blir av. 

Mindre roligt är det att läsa om sjukfrånvaron som har ökat, inte minst korttidsfrånvaron 

på arbets- och etableringsenheten som ökat till 4,29 procent jämfört med föregående 

tertialet då den var 2,21 och framför allt jämfört med föregående år då den var 1,71. Även 

sjukfrånvaron på vuxenutbildningen oroar, och där sticker långtidssjukfrånvaron ut. 

Långtidssjukfrånvaro uppgick till 7,16 procent jämfört med 1,27 för föregående tertial och 

0 procent för motsvarande period 2022.” 
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YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas tilläggsyrkande om återrapportering kring 

den kraftigt ökade sjukfrånvaron på nästa nämndmöte. 

Det är fortsatt positiva avvikelser och överskott i nämndens resultat. Störst avvikelse 

uppvisas fortfarande inom ekonomiskt bistånd där prognosen för hela året är 10 miljoner i 

överskott pga minskade kostnader. Nacka är inte ensam om att se den här trenden. Sedan 

två år är det ett minskat antal personer i landet som helhet som får försörjningsstöd. Enligt 

forskare kan det bero på att personer som kom hit under 2010-talet nu klarar sig själva, 

men det kan också handla om att det blivit svårare att söka hjälp. 

Enligt tjänstehandlingen riskerar nämndens kraftigt sänkta behov av bostadsbeståndet pga 

minskning i antalet flyktinganvisningar att leda till kostnader för tomhyror. Nackalistan 

förespråkar att beståndet behålls i dessa oroliga tider för framtida bruk. Under tiden kan 

man kanske hyra ut bostäderna till behövande. 

För övrigt är de kraftigt ökade sjuksiffrorna för nämndens personal mycket oroväckande. 

Nackalistan ser fram emot återrapporteringen om åtgärder på nästa möte.” 

Louise Olivier (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Miljöpartiet tar till sig tertialbokslutet och kan konstatera att kommunen möter upp behov 

som finns för nyanlända från Ukraina (enl Massflyktsdirektivet) att lära sig svenska inom 

SFI. 

Vidare kan vi konstatera att Miljöpartiets fokus på Gröna jobb för sommarjobbande 

ungdomar nu syns tydligt vilket är mycket positivt. Vi ser fram emot att följa upp frågorna. 

Utöver Gröna sommarjobb erbjuds även Ukrainska ungdomar sommarjobb vilket är 

mycket glädjande - det ger dem ytterligare möjlighet att komma nära det svenska samhället, 

skapa nya relationer och ges möjlighet till framtida referenser. 

I tertialbokslutet kan vi läsa oss till att bostadsbeståndet för behövande behöver minskas. 

Miljöpartiet vill säkerställa att bostäder finns för de som så behöver inom kommunens 

gränser - för de som kommer nya till Sverige och för de som är etablerade i kommunen. 

Det vore lämpligt att analysera bostadsbeståndet och säkerställa att alla grupper och 

individer i behov av bostad kan erbjudas det framöver.” 

 

- - - - - 
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§  29  

Anmälningar  

Beslut 

Nämnden för arbete och försörjning noterar att den har tagit del av handlingarna till 

protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Riskbedömning av personuppgiftsincident, NAF-2023-00233 

Protokollsanteckningar 

Stefan Hult (S) och YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Ärendet gäller kvarglömda papper avseende en ansökan om insats. Skrivaren står i en 

besökskorridor där det i hög grad hanteras dokument som lyder under offentlighets- och 

sekretesslagen. Aktuell skrivare är inte en “Nacka-Print skrivare” som kräver inlogg med 

tjänstekort. Med en sådan skrivare säkerställs att rätt person skriver ut rätt dokument och 

att det inte går att skriva ut utan att ha verifierat sin identitet. Med en “Nacka-Print 

skrivare” torde det också var lättare att i efterhand utreda incidenter av det här slaget. Från 

dataskyddssynpunkt anser vi att den säkraste formen av skrivare bör användas, särskilt på 

platser där möten med allmänheten äger rum.” 

Louise Olivier (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Den allvarliga incidenten, med personuppgifter som legat öppet i en del av kommunhuset 

där allmänhet har tillgång, är allvarligt. Under nämnden redogjordes för hanteringen av 

ärendet och nyupprättade rutiner vilket är mycket positivt. Ett förebyggande arbete och 

säkerställande av god introduktion för en bred grupp av anställda/entreprenörer behöver 

blir rutin för att trygga hanteringen.” 

- - - - - 
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§  30  

Övriga frågor  
 

Jen Holmberg, rektor på utbildningsenheten, rapporterar status på projektet sfi för 

ukrainska flyktingar: 15 ansökningar har kommit in och handläggs just nu.    

Pia Stark, enhetschef för arbets- och etableringsenheten, berättar att 13 ungdomar från 

Ukraina har sökt och fått sommarjobb på kommunen.  

 


